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April 17, 1997

Peter A. Gleichman,, Esquire

Griffin & Gleichman, P.A.
56 Middle Street

P. O. Box 5958

Portsmouth, NH 03802-0598

Re: v. MacRae and Diocese of

Manchester : .
Dear Peter:

I have your letter of April 16%. As indicated
in our telephone conversation today, I forwarded this
letter to the Diocese. I know you realize that the
Diocese has absolutely no legal obligation toward
your client. The rights and obligations of the
parties were decided conclusively last summer.

We will respond to your request in due course.

Very truly.yours,

\

James E. Higgins
JEH/slb
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nevl.)‘:lol:; P. Quinn o . Salem Regional Office
irector : MAaN
New Hampshire Catholic Charities 2 TEL.ST(.QSg;;.E;;'?ﬁYﬁ o
Richard T. Kelly, ACSW
Director . Janet O'Connell, ACSW
Catholic Social Services Supervisor

June 1,.1984

Rev. John P. Quinn-Director
N.H. Catholic Charities

215 Myrtle Street
Manchester, N.H. 03015

Dear Father Quinn:

This letter is to follow up on our previous conversation regarding*
I am writing to ask for your help in exploring possible resources that might
. assist this youngster in attending St. Thomas Aquinas in the fall. The famil
finances are highly straitened due to the layoff at the Seabrook plant, and

has-currently been enrolled at Winnacunnet High School.

He is a graduating 8th grader at Sacred Heart School in Hampton whom I have been
seeing for therapy since September 1983. Although he has made gains in treatment,
this youngster, in my opinion, remains.pretty fragile. I fear that he would be
simply overwhelmed in a large public high school. His self concept is extremely

‘ Pgo;% a siFuation which is unfortunately reinforced by others who see him as
'different”. . : '

q is a devout Catholic and, within the safety of a parochial climate as well as

W youngsters who are a little more accepting than is the norm in a public system,

he has managed to come out of his shell and establish good relationships with
others. I question whether this would be possible at Winnacunnet High School.

I might comment that I am familiar with the Winnacunnet system as I have worked
with a number of youngsters in that school as well as with the Guidance Department..
Suffice it to say that there are a large number of troubled and "street smart"

kids in the school. In public junior high school in Hampton, was often
teased and rejected by schoolmates and consequently became a Toner . I see the
possibi]i&f that situation being reenacted at senior high school and question

whether could handle that stress a second time. Moreover, I have not found
this school particularly sensitive to adolescents with out of the ordinary special
needs. Youngster d more to be grouped by types. In this kind of a:-situation,
a youngster 1ikeﬂsimp1y goes unnoticed until a crisis occurs. :




- 9673

-2~

I might add that this is a youngster with a great deal of ab1]1ty, who is bright,
creative and charming and who has the makings of a fine artist. He is gifted with
a talent for drawing that is quite extraordinary.

I am most appreciative of your interest in this youngster and thank you for any
suggestions that you have which might be helpful to him.

SYAcer Ys




11/23/83 Rev. Gordon MacRae
St. Bernards Church

173 Main Street
Keene, N.H.

On this date, I met with Rev. John Quinn, Director of Catholic
Charities. At this time Rev. Quinn reported an incident of suspected
child abuse involving Rev. Gordon MacRae. During this meeting Rev. Quinn
described the circumstances related to the alledged incident of child
abuse:

(1) Perpetrator: Rev. Gordon MacRae
St. Bernards Church

173 Hain Street
Keene, N.H.

(2) Yictim: Fifteen year old male child

. name of child and family unknown, but information can
be acquired. The child comes from the Hampton area.

(3) Incident/Act: Rev. MacRae alledgedly had the fifteen year old
male child sitting on his lap and was kissing the boy. The
alledged incident was discovered by the child's counselor. The
child had been referred for counseling for patters other then the
alledged incident of child abuse.

(4) Founded/Unfounded: Rev. MacRae has adpitted the incident to his
superiors. )

(5) Lm&.m:n&

. perpetrator: Rev. MacRae 1s currently in therapy with

Dr. Benry Guertin-Ouellette. Apparently therapy is
positive at this time.

. yictim: The child is currently 4{n counseling at
~Catholic Charities in the Exeter office. The original
presenting problem requiring treatpent was not related
to the alledged incident with Rev. MacRae. -

The child's situation was complicated three weeks ago
when he attempted suicide. The child attempted to
slash his wrist. He is currently belng evaluated for
treatment and admittance to Hacpstead Hospital.”:

The child's farily is also invelved irp therapy related
to z nuzmber of difficult issues. he child's family 1s
aware of the incident betwesel +meir son znc Rev.

"-—.‘—
Hz_rnze.



PLEASE NOTE For therapeutic purposes the child's theraplst feels

the referral of Rev, MacRae to the Division of Welfare,

(6) Perpetrator's Historv: In the course of the child's therapy he
advised his therapist that Rev. MacRae had alsc been involved
with another male child in a similar situation. There is no
knowledge of this other child. '

Rev. MacRae has a history of involvement with other children, not
necessarily deviant behavior. Previously he bad supervision of

ho was in the custody of the Division of
‘Welfare, The child moved from Lancaster to Hampton with Rev.
MacRae. Subseguent placements of the child failed and Rev.
MacRae requested that the child live in the Hampton Rectory. The
child is apparently not in supervision of Father MacRae at this.
time, but this must be verified.

(7) BResources: Lois Webb at Catholic Charities office in Exeter is a
potential resource on this situation.

(8) Recommendations:
(a) Jeannette Gagnon further discuss situation with Rev. Quinn.
(b) Referral to Attorney General's office

(¢) Follow-up on therapuetic care of child and family with Lois
Webb. . .

2

(d) Review the O ::.atioo-

Richard A. Chevrefils .
Director
11/29/83
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05/12/85

| telephoned Reverend John Quinn thls date. He remembers the
acrae Inclident, and expressed surprise that +he famlly had no
knowledge of how the matter was handl ed, and that they now wanted to meet wlith
him. He recalls offering to meet wlth them at the time, through Judy Patterson
but they declined. He would be most wllllng to confer now with them. Please
refer to correspondence to femlly, dated 05/12/86.

Father Quinn has no wriften report on +he results of +herapy/treatment
provided by thelr psychologist, Dr. Henny Quertin-Ouel letfe. However, he
recal s monltoring the case and recelving 2 verbal report that there had been
satisfactory treatment. According to Father Quinn, no further reports agalnst
this prlest were ever recelved and In fact, the Father has done "remarkable
work™, not with youth, but In The $ield of drug/alcohol abuse. Father Macrae
Is stlll In the Keene parish. (Father Qulnn can be reached at 1-800-562-5245
or private line Is 668-1662.)

| +elephoned Det Wardle +hls date and Informed hlm of the home vislit and
plan. Det Wardle Indicated that & +old him that the Father told "dirty
ctorles, raclal jokes, and Jokes about the Pope", which was apparently not told
+o Betty Davls or Judy Patferson. However, Det Wardle asked speclifical ly about
any addlitional sexual misuse, and Q® =nsvered "no".  He denied any
masturbation, oral sex, etc. Det Wardle commended on ‘ emotlonal needs,
and the attention he Is recelving from +hese dlscussions. He concurred that
Gy shou!d be referred through Dr. Brown, and he can asslist In our
understanding of G current emotional make=Up. .

(Det Wardle belleves that NP v 25 dlscharged from St. Thomas Aquinos for
carrylng a2 knife.)

/\'\' IMEF/ Jag
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05/12/86

| telephoned Reverend John Quinn +hls date. He remembers the
Macrae Incldent, and expressed surprise that +he famlly had no
know ledge of how the matter was handled, and that they now wanted to meet with
him. He recalls offering to meet with them at the time, through Judy Patterson
but they declined. He would be most wllling to confer now with them. Please
refer to correspondence to famlly, dated 05/12/86.

Father Quinn has no written report on the results of therapy/treatment
provided by their psychologist, Dr. Henny Quertin-Ouellette. However, he
recal|s monitoring the case and recelving 2 verbal report +hat there had been
satisfactory treatment. According to Father Quinn, no further reports against
+hls priest were ever recelved and In fact, the Father has done "remarkable
work™, nct with youths but In the field of drug/al cohol abuse. Father Macrae
s s+111 In the Keene parish. (Father Qulinn can be reached at 1-800-562-3245
or private line Is 668-1662.)

| telephoned Det Wardle thls dafe and Informed him of the home visit and
plan. Det Wardle Indicated Tha‘tqfold him that the Father told "dIrty
storles, raclal jokes, and Jokes abouT the Pope", which was apparently not told
to Betty Davis or Judy Patterson. However, Det Wardle asked specifically about
any addltional sexual misuse, and answered "no". He denled any
masturbatlon, oral sex, etc. Det Wardle commended on @B emotional needs,
and the attention he Is recelving from these discusslons. He concurred that

should be referred through Dr. Brown, and he can assist In our

understanding of-'s current emotlonal make-up.

(Det Wardle belleves that was dlscharged from St. Thomas Aqulnos for
carrylng 2 knife.)

/\'\, JHEF/ Jag
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Keene Police Department
Case

BC I am Brian Clark. I'm with the Keene Police Deiartment. It's the first of June

» - Yes
- Yes

BC Do you, do we have your permission to record this?

- Yes youdo
i Yes

BC  Could you, - please state your name and your date of birth

BC  OX, could you generally, either one, tell me about yourselves; how long you've
been married, children, where you have lived.

B  Wel, we've been married since, what, 1960....
- We've been married twice

Yeah, 1960. I have three children; 9 grandchildren. I'm retired from th
in 1977, and I've been working down the east coast for t.hi iast ah, ten - fifiteen -

years, since I've been retired. I'm fo and
d at this time and I've been with them for three years.
sc N
- Oh, I've just been a housewife and working down at the beach, _

for the past three years as a housekeeper. ,

1994, approximately 7:00 P.M. I'm at the residence at
in ew Hampshire. We're doing an interview with
and and for the tape ah, you both know this is being recorded?

P



BC

|
BC

BC

Where have you lived since you were married?
All over; I was in the service. We started out il—
How about New Hampshire?

New Hampshire, we moved to New Hampshire in December of‘n Seabrook;
spent about a year, year in a half there. Then we moved to Hampton and rented an
old run down farm in 19....0h 80 to 83. In December of '83, we bought this house,

here, at-, and we've been living here ever since. ‘

. Where was the house in ah, Hampton, that was from 80 - 83.

Ny

sc
wh a»
|
-

W w o) v} w (ov)
O O (@] @] O (@]

Did I pass that?
Ah yeah, if you come through the, ah, if you

Yeah

If you came dOWT—t you would have passed part of it.

Yeah, yeah

It ends right at‘

...unclear... seeing, looking for every road on the way. And, what is your r;eligious;:

Catholic

Catholic. O.K. What church do you worship, worship at?

* We don't,

Back in the early 80's, what church did you worship at?

96890
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The Immaculate Conception down in Hampton.

And, is there a rectory that belongs with that church also?
Yes there is

Is there a name to the rectory, or the same?

Same-thing

I think it was the same name.

O.K. Where you lived in '80-83, what was the relationship to where your house
was, and to where the rectory/church was? How - distance wise?

Well, about maybe three miles at the most.

Within walking or biking distance?

Yeah

Oh sure

And, does that rectory have a school?

Yes

Yes

An elementary school, as part of the, ah, church there
And do you know what the name of the school is?
Same thing, right?

Sacred Heart

Yeah, Sacred Heart Elementary....

Do you know what grade that goes up to?

Ah eighth grade I think.

Did any of your children go to that school? Sacred Heart?

9681



‘ No,-was the only one

BC -did that. O.K., and when did he attend that school?
‘ Ah I think he went in there in 1983, right? '83 - '84, the last, '84 -...unclear...

Are you sure on the dates, or is that

.:

It's so hard to remember the dates, now,

o
O

‘I'know the incident was brought out in '83; that's when we found out about the
molestation, and he was in the Sacred Heart School at that time.

He got trans.... Father MacRae was transferred out of Hampton whcr-
started Sacred Heart School

Yeah. .ﬁrst met him though, a year, a year or so prior to that, through CCD

Hampton Academy

% %)

He attended Hampton Academy I guess, sfxth and seventh grades.
BC  Whatis CCD?
Catholic

Catholic catechism teaching

\ 3

w
@]

And where were those, where did that take place?
At the ab Sacred Heart School as far as I know, after school....
After school

After his public school he would go to that, that school there or Sunday mornings
after church, I guess ' :

It was after mass

Yeah, Sunday momings was the CCD class

ass Vg

Uh-huh, they would go to Sunday school. It's a Sunday school.

classes, cause he was going to, ah, what's the name of that - Hampton, Hampton....

96

82
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Yeeh, what thev c2il 2 Sunday szhool.

And, who taughi that CCD?

I don't know who his teacher's were

Were they priests or sisters, nuns, or from the church?r

I think

They were nuns

How did he meet Gordon MacRae?

He was affiliated with the, with the school at that time, as a, ya know as a preacher
in the church and he was also part of the, ah, school activities and participated. So
I'm sure every Sunday morning he popped in there, to see what's going on.

O.K,, did you ever see him at the church, Gordon MacRae?

Oh yeah

I mean, we went to mass

He used to, ya know, do the masses and so forth

Was he the pastor?

He was second in command, I guess. Well, I guess there was only two there
anyway and I can't remember the name of the other priest that was there.

...unclear. ...

Well that was my next question, if you recall who it was, but

' -knows who it is, it's a French name

o
*
¢

Right...Boucher
Boucher, yeah I think that wasit.

T'll skip back and forth a little here......so you started school in approximately '83 at
that ' ‘ .

At that Sacred Heart School



BC  Sacred Heart. How did he come about going to Sacred Heart?

' Father Gordon brought him
' Encouraged him
' Encouraged him
' Encouraged him to go theré

' To go over there. He talked us in to sending him over there, which we did.
Who paid for that?
I did. Idid. |
Do you remember what the tuition was?
I think it was $500.00 (five hundred dollars), wasn't it?
Ahuh
A year?

A year.

SRR T

See,-was having difficulty when he was in Hampton Junior High School. He
started having a little bit of| ah, lack of self esteem and his grades would, were
very poor, getting very poor. They were very good when he first entered, but it
seemed like they started declining there after a while.....member, after he met
Father Gordon they really started going down, and we had sent him offto a
summer camp, to build his self-esteem up because we knew he was going to be
repeating the 7th grade, and ah, through that period is when he knew Father
Gordon, ya know, they were becoming more buddies, and that's when Father
Gordon says "well, don't worry about the school" and this, that and the other '
thing, he says "I'll get you into Sacred Heart School", ya know, register for Sacred
Heart. And he made a joke out of it, yeah, he says, I'll get you into Sacred Hea.rt,
he says "after I get you in there" he says "I take off", ya know.

BC HOw ah, how did he go about getting him in there?
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BC

BC

o

Well, he said ne did, but ac,‘;uélly we registered him

Yeah, we went down, yeah, we went down and filled in the application

ourselves..

and started paying it, so, we went

Yeah’ | |

Can you tell me about some of the troubles he was having?

In school?

In school, before he went to Sacréd Heart.

(sigh) He didn't, I didn't have any problems witﬁ him as far as his conduct goes or

anything in school. I was - to my knowledge I was never called in school for any
ah, behavior problems. I was just - his grades were just dropping, you know.

’ He lost - he lost a great deal of interest in school and

— He lost, yeah

BC

What was he doing besides school at this point, you said he was, you started to see
Father MacRae, excuse me, Gordon MacRae?

— Well, Gordon MacRae was picking him up after school, and we didn't know that.

" BC

o
o,

How do you know he did?

@ to!d us. And one evening I came home from work - there was one hour a
day after school, @ffjpwould be alone, and, cause I didn't get out of work until,
what, : :

Three thirty

Three thirty, and I think he got out of school maybe two or two thirty, and it was
when we first bought this house, I came in from work - Father MacRae was sitting
on my couch. . had picked him up, he had picked-.xp from school and .
he had been transferred then and he said "Well, I'm gonna take him out for a cup of
coffee". He must of rode around the block and dropped the kid right off and got
scared and took off, I don't know what happened.

9685
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Yeanh, I'ma little confused on ﬁme. This was after you moved fo this house
Yes, the fall of '83, rigbt prior to him getting counseling

Yup, and he was, do you remember the month?

Gee, it was warm weather, so it had to be

....unclear....to be September, 6r late September, October, _unclear. ...
He was here at your house

Yeah

Sowas il

Yup

And did he tell you that he had picked- up from school?

Yeah

Mr. MacRae said that?

Yes he did.

And he asked toA take him- for a ride, at that l;oint?

He told me he was going to take @) down to Friendly's, I think it was,
There's a Friendly's in town? |

Yes, right down the end of the street

And he did leave with him?

They weren't even gone five or ten minutes and- was right, at the front door
he was home

Was there any conversations -had after he returned, did you ask him any
questions?

No, I think he went right to his room.

Did he appear to be upset, or is that normal behavior?
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‘ Quiet.....

BC

o

XL ¥

BC

|

BC

9

o
O

3

Is that normal behavior for him, or unusual?

G v =s always up and down - was either very very talkative or very very quiet.
But after when he was with Mr. MacRae, Father, I don't like to call him, Mr.
MacRae, he always seemed to go in his room and was quiet. A few times he, it
was a different period when Father MacRae had dropped him off at the farm, when
we were living at the farm. One evening he asked to speak to dad - to you
(referring to"SAD). Remember, and he had asked you, we had company -

ah, my mother was there visiting, and he said "dad, I gotta talk to you and come in
the bedroom and talk to me", and that's when he had asked you "can priest's be

gay?"

Uh-huh. OK,, so tiﬁs is when you were living on. Road
Yeah, right

Right.

How many ti......how often did ah Mr. MacRae and your son-spend
together? How much time? -

I don't know, I w/orked most of the time.

I bet you- was at thé rectory évery wec;;k.
Was that once a week? A few times a week?
Could be every day after s;hool for all I know.
Has.told you how often he was there?
No

Oh, I think when he first met him he was there quite often, and he would call him
up quite a bit. Because even Father MacRae told me that. '

And what school was he picking him up at?
Ah, he was picking him up at the Hampton Acaderﬁy.

And where is that located?
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A

BC

L Y

ts right up the sireet, off of Hig'n Street
Yeah, High Street
How far from the rectory?
About a miles
No, not even a mile, it was right across the street
Maybe a half mile
Did Mr. MacRaebhave permission from the school to pick up your son?
I don't know
No
Did he have permission from you?
No

No, no

‘No, we never gave him permission

No, I never knew he wﬁs picking him up aﬁer school

Do you know what he was driving at that time, do you recall?
Was it a station wagon?

.I aon‘t remember

Didn't the church have a station wagon? I believe it was a gray station wagon. I'm
not positive.

So @i started going to Sacred Heart and
Ub-huh -
And what can you tell me about his education at Sacred Heart?

He did better at Sacred Heart. That's when, ah, Father Gordon had been

_ transferred when he started Sacred Heart. But he wasn't in school very long when,

10.

3688
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BC

v

BC.

.

ah, we staried noticing he was getting quieter and having like little nervous
breakdowns, and getting upset, giving us a hard time. That was his of| like he
wanted to say something, but couldn't. Ya know, wanted to tell us things, but
couldn't.

Did he - did you ever pry to

No

Probably pry is the wrong word, but ah

No

Ask him what was wrong and

No, he would never,. never talk about it
No. I ﬁad started

He had started with the counseling
Right

When did he start with the counseling? 7

I went to the re'c/tory and I think it was Father Watson was there at the time, and
there was one,‘started ah, like not coming home when he was told to, like he
was ya know, with his little friends - I want you home at a certain time - he wasn't
coming home, different things. He was starting to get a little bit rebellious, and ah,
he wasn't bad, he was just, ya know, it was just not like him not to do what we
asked him to do, and ah, I went to the rectory and I asked for help because I knew
there was, I just had this gut feeling there was something wrong, really wrong.
And ah I asked Father Watson for help and he said a know, he didn't know
what he could do for me but talk to me, maybe and together, or something
like that and I think we had one conversation with him, the two of us, and then I
went another time and I asked for help. I went a third time and I asked for help
and he said "Lady, the only thing I can do for you, he says, is give you this, he
says, send you to, ah, Catholic Counsehng, no it's not Catholic Counseling it's

: calleda.h

Catholic Charities v

Catholic Charities. And that's how I got Judy Paterson, and then I started taking

-weekly to Judy Paterson for counseling. And little by little it came out with

Iudy that, ah, Father MacRae had done something.

11-
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And what came out at that time do you recall? -
It was more or less fondling, that came out at the time
...unclear....(over-talking)

because that's what she called it, because I th.ink- was always afraid to come
out and say anything. I think he kept it all bottled in.

And who made you, who first made you aware of this abuse?
Judy did
Judy did.

And when I, ya know, when we used to go there together at times and times that
she'd be -@iiJPbe, she would meet @i alone, or sometimes she would have
parents either one of us or both of us there

Rught

for, ya know, in between talking to him, and she's the one that, ah, told us that
MacRae had sexually molested him, she said, but it was called fondling, that's what
they determined it was, that what she had reported. I asked her at that time "well
shouldn't I report this to the Hampton Police?" And she said "no, you don't have
to because I reported it to the Keene Police; I reported it to the DYS; and I
reported it to the

Right
Catholic Diocese, the diocese in Keene." She said the main thing we gotta do is to

get him some in-patient counseling, and she said the best place for that is the
Hampstead Hospital. Then she asked me if I had medical coverage, and I told her

I did.

Right -

So we, ya know, I gave her my Blue Cross number and stuff, then she made
arrangements to have him, ah, put into the hospital there. So, maybe a couple of
weeks later he was admitted, ya know, the whole month of December of '83 he
spent in the Hampstead Hospxtal .

You paid for the Hampstead Hosp1tal‘7 '

12 . nxg/\
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Ziwe Cross/Blue Shield did.

That's not the reason, he wasn't admitted just because of that, though, in the

- hospital.

Yeah, she said that, that ah

Because that weekend he had, we had an episode with him in his bedroom

Prior to going in there? |

Ve

...unclear...don't remember

That's when we talked to Judy, she said that she thought he should be hospitalized.
Was she, after he....

Wasn't it?

No, she told us right there at the counseling that, ya know, after he, she said he
needs some, ya know, in - in-patient type counseling

So, Judy made the disclosure to you - during, during
Yeah | |

your céunseling session?

Ub-huh.

Judy Paterson. And, sometime after this disclosure, your son had an episode in his
bedroom? ’

Yeah, he got.very angry one evening in his bedroom, and kind of just threw some
stuff around in his room, busted up his father's picture, ya know, and he had cut
himself and I had reported it to Judy and umm,

Yeah, but ...unclear...

1 had called, I had called my oldest son to come down and help us cause we were

very distraught and crying and upset and .was crying and his brother came
ho.....his older brother was stationed out at Pease at the time, and he came in and
helped us. He wouldn't let us in arid-let his brother in and.nad, umm,

17
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caimez nim down and taiked to im and everything, and I happened te say
. to my, my oldest so-xQI says "it's fatl’l“l’ Goraon isn't it?" And he, and my
oldest son started to cry. He says "yeah".

BC  How much of a time lapse was it between the time that Judy told you about the
‘ disclosure to the time, to this time in the bedroom where he was out of control?

That happened before he went in the hospital, that's when I had, we, 1 had called
Judy and that's when we-decided that he needed to be hospitalized. I remember
that episode very good.

We have to wait

-l
: - Yeah, because there's a waiting list, ya know
[

There was a waiting list, but apparently she got around that by getting him in there
quickly.

BC  So this, the episode as you put it in the bedroom, pointing in that direction, the
episode in the bedroom took place afier disclosure was made, but before he went
into Hampstead Hospital.

I'm not sure, myself, I ....

No, it....that's,

If you don't recall, that's understandable.

100
(@]

- Ireally, I think it was - it all happened like, like it all falled in that one week, ya
know, I think it just all kind of exploded that one week. It all came kind of out, ya
know, between- and me putting things together and Judy, ya know, knowing
ya know. I always suspected - in the back of my head - ya know, and that's like,
when I had asked him on the telephone, ya know, if he had ever touched my son
and I had asked and he says ya know, we couldn't believe a, couldn't believe a
priest would do that to a child. I says, "I do"

BC  When did you speak to, ah, Mr. MacRae on the phone about this, when you asked

@ I wasliving at the farm
BC  ifhe ever abused?

B - unclear..prior to the counseling and prior to his going to the catholic school.

S
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And wnat did Mr. MacRze 12l you when you asked him if he ever abused your
son?

He said, he he told me, he puts his arm around kids, and pats them on the head,
and pats them on the shoulder to make them feel important. He says that's how he
touches the kids.

You said earlier, was there a time lapse between when he answered you and
Yeah
you asked him that.

Kind of quiet, kind of like chuckled it after, ya know what I mean. But, ya know -
and he told me, he says, "you take notice of - of ah- - I think you need, he -
says, "notice the friends that he hangs around with", he says, that like, ya know
that- has low self esteem, and he's tripping over his feet to please his father
and umm, he was like, everything started to be like-needs to be evaluated,
things were, ya know,

OXK.

To me he was trying to blame my son for something, I don't know.

O.K., when he umm first started to see this Judy Paterson for counseling at
Catholic Charities, now was that, who actually decided that he should go there?
Was that you or the church?

Umm, I, that's when I went to the rectory and asked Father Watson for help and he
said he didn't know what he could do for me, but he could give me, ah, he gave me
a card with Judy Paterson's - or a number to call, and I got in contact with her and
made the appointment.

Who paid for that?

I don't know who paid for it. We didn't pay for anything.

Yeah. She used to come down to Seabrook once a week to do counseling with
other children, and that's how we started going there once a week with

You paid for the school, for Sacred Heart?

15
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Who paid for Hampstead Hospital?

" Blue Cross/Blue Shield

Do you know who his primary doctor was?
...unclear..
Do yoh recalla-a Doctor'Jackson?

Jackson was a psychiatrist I believe that used to meet with Glmmgprobably once a
week, something like that. '

Oh yeah, the elderly man

- The one that said that-should be a lawyer

Yeah (laughter) gave him a good argument (laughter). He's - He's a smart kid,
alright.

Do you have any documentation of when‘ went to Hampstead Hospital, do
you have any paper documentation from Hampstead, or? '

Didn't we think the bill was more than that - but we don't know, whoever paid for
it, or whatever happened to it? )

You mean there was a difference between what Blue Cross covered and the actual
bill? .

I don't know. We never did see it.
We never did see it. We couldn't figure it out.

The only thing I - I do remember getting - getting an employee benefit statement
from Blue Cross/Blue Shield, and it was like twenty thousand dollars, something

like that. I don't know what the actual cost was, or anything, if it was over that, - ..

under that. - has all of the documentation, I believe that he got from the
hospital. -

~7
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did you speak with the Principal cf Sacred Heart at any time, a Mr. Jeffrey Quinn
Yes [ have
And, what are your conversation with reference to your son?

Ah, that night, remember the night I just was telling you about, the little episode in
his bedroom, when we thought he was having a nervous breakdown. I thought it
would-be best for him, if he tried, and put that behind him, and go to school the
next day, and, umm, I can't believe if we brought him in late, or if he had missed a
day, or what it was, but I remember telling him that-had had a, kind of like a
little nervous breakdown, but we want him to go to school, and ya know, do the
best he can. And he said "if he had a nervous breakdown, he's got no business
being here", or something like that.

Do you recall the principal, Mr. Quinn?
Yes I do.

Did you have a conversation with him by phone, umm, where you accused the
church of a bit of cover up, reference your-son being molested?

No, notl
Not I

0.K_ Did you receive any letter or any correspondence from- while he was in
Hampstead Hospital?

F rom-

From-

No, cause we used to go up there and see him almost every night, and we, let's see,
we were allowed to take him after, what, two or three weeks, or something like
that, he was allowed to come home for a weekend; then he was allowed to come .

home for Christmas, but then go back ya know.

Do you recall when and whom did you first speak to, ...unclear... a church official,
reference the ah molestatlon" : ' :

Never spoke to a church official,

They - did you ever speak to a Reverend Quinn? ,

mo <Y



: - No. Ya see, he had Judy pass the word on to us, but he never spoke, I don't
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remember speaking to him, ya know, personally. Never met him, or anything, he
was, I don't even remember talking to him on the telephone. He never even had
the decency to call up here. But he did say that, in the letter that we got from
DYS, was it, that he offered his, umm, any support and stuff like that, and all I had
to do was to call him ....unclear..... which we never did.

I was kind of angry and I - I had told Judy ya know, what - what could they do,
ya know. There was noth'n they could do, actually to help us, to remove the pain,
so I just, we never bothered corresponding with them. But we did receive a letter
Not from him

Not from him; by the DYS, yeah

FromDYS

And that was about Mr. - Reverend Quinn?

Yeah, they mentioned in there that they went ahead and made ya know, offer of
support and something like that, but, ya know. It was through an intermediary, it
was never - never through him personally.

So you had no direct contact with the church ...unclear

Ounly through Judy and thét - that one lettergﬁom the DYS. Even, we didn't even
hear from DYS until '86 for crying out loud.

Excuse me. Did Judy Paterson tell you what the church was going to do, what
their process or protocol was in handling this case? Or what her protocol was to
handle this case?

I can remember correctly

Only that he was getting counseling, or something like that, ..unclear... was going
to get counseling, or something like that...unclear :

That's all I can remember.
Did they say whether he would have the opportunity to work with children?

No

No

18-
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I'm shutting the tape off......
Tape's back on......

Mr. and Mrs. - did you have any of, any conversauons 1n person with

~ Jeffrey Quinn at the school or otherwise?

- The only one I can re..., recollect is when I was either takin back to School

after he had been absent from school for a while, and I believe he had questioned
me and had asked me "is it true, did - did Father MacRae really do anything to

" And I had said yes, tha was, ya know, telling the truth. It looked
to me like he had a hard time believing it. His face was startled, ya know.

Did, umm, tell me ébout- artwork.
Drawings and stuff like that?
Uh-huh

He did quite well at, ah, the Hampton Academy where they had art classes and he
was pretty good at it there, I guess. Some-of the drawings that he got, got to be
kind of morbid at times - but some of ya know, some of the other cartoon type
drawmgs were quite - well were quite good

He had a whole booklet full of any kind of airplane you could think of; all the
details on the airplanes; all kinds of things he could draw, that kid.

And also, in ah, at the Hampstead Hospital, you remember that, one of the
counselors there was kind of like a child ah

Book writer
Yeah

And- used to make sketches that go along with the stories that, I don't
remember his name :

They wrote a book and-did all of the illustrations for him, for his book. I

illustrations downstairs in the cellar i trunk.

don't know if it was ever used, but, I sﬁ' I matter of fact, I've still got some of the .

Yeah, I guess I was going to ask you if you still had any of the artwork, and I
guess you do.

raNnaMees e
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You spoke of the artwork at times being morbid. Can you articulate what you
mean by that.

Well some of the pictures that he drew were like ah devil

Cof......

devil type pictures.

Coffins

They were - death, probably similar to the death, something like that
Yeah

Did anyone, did Judy ...unclear.... or any other therapist from Hampstead Hospital
tell you what they - they may mean, why he was drawing them?

No, he always used to draw things about coffins and things and everything, and
that's when he went and got, and then later on when he was about 13 or 14 years
old he got a job at - at a funeral parlor

~
’

- and I says, I says, he was almost like he was, umm, curious about

death, that's how I took it. He was curious about death

. Well he wanted

or afraid to die, or thought he was going to die.

But he - ya know, he worked over there doing odd jobs, cleaning the cars, ya
know, washing the cars and stuff like that, I mean, got more interested in it.

After he was treated at Hampstead Hospital, you said that was approximately for
about a month ‘

Uh-huh
Thirty days

Was there any other treatment followed up after that?

20
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. VWell, he continued with some counseling with Judy shortiy
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Right

not for a long period of time, but after he got out, till Judy got transferred.
Tapes been turned over........... |
Seven thirty five

Seven thirty five. After- did he graduate from Sacred Heart?
Yes he.did. |

And where did he - where did he go to school after that?

Saint Thomas Aquinas in Dover.

Is that a religious

Catholic....it's a catholic school

Catholic school

It's a high school/,

Who paid for the high school?-

| We didn't

Yeah, it was, ah,
Through Judy

Judy said there are benefactors that would sponsor ya know, needy children that
were willing to go to school like that....I don't know who paid for it...unclear

You didn't pay for it?
No
No

You were never sent any bills

N
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For the tuition?

No

0O.K. Ah, tell me about that school. How did-ﬂo in Saint Thomas?

His grades weren't bad. He was doing well, but, he still had emotional problems.

Did you have the opportunity to talk to any psychiatn’sts or doctors from the new
school, ..unclear....Doctor Brown? :

All that Doctor Brown was

At Winoconnett

was when he left Saint Thomas, after a year, he went over to, when he was
dismissed from Saint Thomas Aquinas, he went over to Winoconett High School

in Hampton

And that was the fall of his 10th year. He completed the Sth grade at - at Saint
Thomas, and started the 10th grade

Why did he leave/Saint Thomas?

Well he, he brought, he supposedly was told he brought some weapons into school
with him, which was my hunting knife, and a couple

Bar-B-Q he brought to school, he had in a big jacket, he was going through that -

period with his, couple of his friends in school, where they were watching these -

Yeah A-Team

A-Team was kind of like his hero's ya know, and this stuff, ya know, it was the A-
Team and him and his friend, they used to make tapes together, watch the movies,
the A-Team and everything, and - and umm, he was, I didn't see it leave the house
but evidently he brought my husband's Bar-B-Q set to school or something

No it was...unclear....yeah

And brought part of the Bar-B-Q set

Ok, I didn't hear about that

I
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And 20 it was considered weapons and we were notified and they suggested that
would be dismissed from school and we had put him in Winoconnett High

School.

So he finished his 9th grade?

Yes

Yes he did

And started in 10th grade

And then in the fall went into the 10th grade?

Right

At Winoconnett?

Right, at Winoconnett High School.

Tell me about that

Which is a public school, and ah he still had some emotional problems there. He

wasn't too happy going to the public school. He really wanted to stay in Saint

Thomas, and ah, then he started, he had a wonderful counselor, a Doctor Brown

that counseled him there, whe had problems and ah he really, he helped, he
was a big help to both of us.

Why, why is that?

Wel.l,. had gone in to him, evidently, and poured his heart out to him and told
him everything, ya know, and that's when he told us, ya know, that, abo
molestation. It was like more came out with him than it did with Judy. He was
more open with him, maybe because he was a male, ya know, telling him about his
time with Father, ah MacRae. More seemed to come out.

And then fhg, ah

Then he had to report it, cause

He reported it to the Hampton Police Department

it was his duty. o |

and then ah, what's his name; Juvenile Officer, Mr. Wardell |

9701
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* alone one time with him, and everything. ‘Cause

Uh-huh

Came down here, one night there, we talked about this, and what he was going to
do. He - he told me right then and there that, ah, I had no - no basis for a criminal
case, but I did have for a civjl case ya know, but after we discussed this with a
lawyer and found out wha would have to go through, ya know, would be
too grueling for him at the time; he was very fragile. Anyways,. would up
going into the Portsmouth Hospital for what a week

I think it was more than that

...unclear...

O.K. What hospital was that?

Portsmouth, it's called Portsmouth Hospital at that time.

Why did he go there?

He was on the verge of having a nervous breakdown, I guess

Said he didn't want to live anymore. He was depressed.

So Mr. Brown, Doctor Brown ya know, recommended he go there for ya know, a
week or so anyway, just to see if he could get him back on a level. And he also
started seeing what - Dr. Korn, once a week, something like that, another
psychiatrists out of the Portsmouth Hospital Area.

Dr.?

Komn - (spells out) I don't remember the exact dates on that thing.

Do you recall when it was, what year it was when he went into Portsmouth
Hospital?

I want to say '87.

I'm not too sure.

You said Dr. Brown was a big help to-, but also-to both of you.

He was a big help to me when I- I went in there a couple .of times and he talked to

us as parents. I think he talk....were we always t ether, I think I was, maybe
&seemed to have taken more

A\
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of Iis fustraticns out &t - on me, mors than his daddy, and I think it's probabdiy
because he probably knew that I knew or was embarrassed or what, and he used to
say "well, ya know, children that have been hur: that way usually do take it out on
the people they love the most", ya know. and I were having a difficult time
together.

Dr. Brown made a disclosure to you that-had told him that he had been
molested?

Right -

Can you give me some sort of the details of what Dr. Brown told you?
He didn't specify

He didn't specify, no.

...unclear....ya know, that he had been molested and ah

Nothing was ever specified to us

...unclear....Judy ...unclear

Nothing, no details except for I believe you took! down to the police sta....
Hampton Police Station once and made a tape recording

With the DY and the Hampton Police

And all I know is about, is a spider game, that I remember that, years ago
talking about a spider game that Father Gordon would want him to play with him.

What is the spider game?

You touch, he touched one leg and then he touched the other leg, and then you
touch the middle leg, or something like that.

Did. ever describe to you or to see him describe to anyone else what the
spider game was besides verbally?

Na.....no

- Physically describe it

Not to my knowledge.

25
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Can't think of anything else right now.

Did- make any disclosures later on over the years, since '87 to you as a
family? Have you spoken....

About what Father MacRae had done to him |
right, have you spoken with him

physically?

physically?

Yeah, well-would, I think- did, what's the last time when you went to
him and you talked to him, and he was crying, said something about a gun?

No he said, yeah he did say MacRae had guns, but he ...unclear
But we knew that anyway, a long time ago
Yeah

And we always thpught'maybe that's why. was obsessed with dying because
he was afraid that Father Gordon would do something, cause he knew he had a

gun.

Do you know

- Cause he had told-he had been on the Baltimore Police Force or somet_hing.

He had given him a T-shirt, I remember that said Baltimore Police on it or
something, didn' it?

...unclear....

And he gave that to .

Does anyone still have that shirt?
OhI fhink.t.hrew that away

Did



Judy toid nim. when he was geing through counseling with Judy, I think like Judy
even toid hum t2. [ remember one evening he came out of his bedroom and he had
pictures of Father MacRae and he threw them in that umm, wood stove. That
was through the counsehng with Judy.

Did Mr. MacRae ever tell you that he was a police officer?

Never told me. . said that he had told.that he was.

O.K., ending the interview at

7:45

end of tape
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April 17, 1997

DERSONAL AND CONFIDENTIAL

Fr. Edward J. Arsenault
Diocese of Manchester
153 Ash Street
P.O. Box 310
Manchester, NH 03105-0310
Re: v. Diocese of Manchester

MacRae

Dear Father Arsenault:

Fnclosed is a letter rec receive m
Peter Gleichman, attgrne for .
You recall tha 's case was dismissed last

summer following the hearing on the ‘statute of
limitations. He is still asking for money, but now
on a "moral" basis.

As a legal propositi h iocese has
absolutely no obligation to As he
makes the request followlng extensive legal

proceedings and much publicity,. I recommend against
any assistance. However, the decision is yours and I
will communicate your decision to Mr. Gleichman.

Very truly yours,
o .

N
James E. Higgins

JEH/slb
Enc.
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GRIFFIN & GLEICHMAN, P.A. -9
ATTORNEYS AT LAW ’ '
56 MIDDLE STREET
P. 0.BOX 598

PORTSMOUTH, NEW HAMPSHIRE 03802-0598
CHARLES A. GRIFFIN

TEL. 603-433-1830
PETER A. GLEICHMAN

603-659-2200
. ) FAX 603-433-1197
CHARLES J. GRIFFIN, RETIRED April 16, 1997 _

MAINE
PETER A. GLEICHMAN

James E. Higgins, Esquire

SHEEHAN, PHINNEY, BASS & GREEN, P.A.
PO Box 3701

Manchester NH 03105-3701

RE:" _ v. Gordun j. iviacrae and the Diocese of Manchester

Dear Jim:

At the risk of being bold, | am writing to you in connection with the above-
referenced matter. It is my understanding that all of the other civil cases, involving the
brothers, have been settled. Notwithstanding your success in having 4

civil action dismissed on the basis of the statute of limitations, | am writing to
iou to inquire as to the Diocese’s willingness to provide catholic assistance to i

As Judge Conboy pointed out in her decision,-was traumatized by
what Gordon Macrae did to him while in the service of the Diocese of Manchester. He is
in need of psychological counselling, but is not in a position to afford it. To what extent,
if any, is the Diocese willing to acknowledge its moral obligation to help
This could be accomplished through "a structured mechanism to pay for
psychological counselling in Florida, where he now lives.

| seek nothing for anyone in this request except forP. Again, | realize
hat the request | make in this letter is unconventiona! in light of what has gene before.

However, it is only because of my firm commitment to try to help_in any way

.+

| can that | write this letter with his prior authorization.
| would appreciate it if you would present this letter to the Diocese for a response.
Sincerely, o
- /) /,7 /O .
/sz(/ (4
Peter A. Gleichman,

(g

Ecquire

(-
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Suive 323
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03801-38%n

FAN 8103433312
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f Manchester
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Manchester, NH 03105-0310

v. Gorden MacRae zand The
Roman Catholic Bishop of Manchester

Re:

v. Gordon MacRzs and The
Manchsster

o
()

-

Roman Catholic Bishop of

Re — v. Gordon MacRae and The
Roman Catholic Bishop of Manchester
Re: * v. Diocesse of Manchester
- and Girdon MacRae
-Re: v. Diocese of Manchester

v. Diocese of Manchester
Dear Father Arsenault:

I have your fax of March 12%". With regard to
the cases, I forwarded to you yesterday copies
of our complete billings to date in each of the three
cases.

With regard to —, on February 14, 1997

I forwarded copies of our complete billings to date
to both you and




TORNEYS AT LAW

1000 ELm STREET
P.O. Box 3701
MANCHESTER
NEw HAMPSHIRE

03105-3701 -

FAX 2803-n27-8121
603-668-0300

. 1 HARBOUR PLACE
SCITE 325
PORTSMOUTH

NEw HAMPSHIRE

. 03801-3835
FAX all3-433-3124
0i13-433-2111

3 NORTH Mai STREET

SUITE 2103

CONCORD
Nzuw HAMPSHIRE
13301-3089

FAX pU3-224-88uv
6503-223-2020

—_————-4

With resgara tcC and ,
wrote to you on February 7% explaining our billings
on these two matters, which were never litigated. I
enclcse a copy of that letter for your raference.

Should you have <further questions, do not
hesitate to contact me.

Very truly yours,

l——
'Jam%s E. Higgins
JEH/slb

Enc.
cc: Bradford E. Cook, Esguire



3TTORNEYS AT LAW

1000 ELM STREET
P.O. Box 3701
MANCHESTER
NEW HAMPSHIRE
03103-3701
FAX 603-627-8121
603-668-0300

1 HARBOUR PLACE
SuITe 325
PORTSMOUTH
New HAMPSHIRE
03801-3856

FAX 603-433-3126
603-433-2111

143 NORTH MAIN STREET
SLITE #103

CONCORD

NEW HAMPSHIRE
03301-3089

FAN 6U3-224-53899
n(03-223-2020

Mr. Raymond Dumont
Gallagher Bassett Insurance
Bedford Commons ‘
Bedford, NH 03110

Re: — v. Roman Catholic Bishop

of Manchester, Gordan Macrae and Father
Boucher

-— County Superior Court

Dear Ray:

I have vyour inguiry of December 20%". As you
know, * case was dismissed by the Trial
Judge as being brought beyond the limit set by the
statute of limitations. .A Motion for Reconsideration
was filed which was denied. had thirty
days from that denial to appeal to the New Hampshire
Supreme Court. He failed to do so. Therefore, that
case is‘at an end.

insured in the same
fashion as the I enclose a statement
reflecting ' fees paid, costs paid, and the current
amount outstanding in connection with this matter.

claim was

Very truly yours,

N

James E. Higgins

JEH/slb

Enc.
cc: Bishop Christian

Father Edward Arsenault
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Diocese of Manchester

Unbilled T/C:

Total Investment:

*-Last Pay-*
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December 20, 1996

Atty James E. Higgins

Sheehan, Phinney, Bass & Green, P.A.
PO Box 3701 .
Manchester, NH 03105-3701

‘Re: (R v- Diocese of Manchester
Dear Jim: |
Please provide a narrative status update on captioned matter.
Has there been any appeal to the NH Supreme Court by the plaintiff?
How long does the plaintiff have to file an appeal to said court?
Please provide your advice relative to future handling, on your part, should there be no appeal.
Thank you.
Sincerely,
Nl dumint -

Raymond L. Dumont
Branch Manager

~P.O. de 10148 * Bedford Commons ® Bedford, N.H. 03110-0148¢ 603/668-4746¢ Telefax 603/647-0212
A Subsidiary of Arthur J. Gallagher & Co.



PROFESSIONAL

ASSDTATION

September 17, 1996

ITTORNEYS AT LAW

1000 ELM STREET Catalina J. Sugayan, Esquire
PO.Box3701 Lord, Bissell & Brook

MANCHESTER .
New Hawpsige | TL1S Soutn La Salle Street
03105-3701 Chicago, IL 60603
FAX 603-627-8121
603-668-0300
1 HARBOUR PLACE Ms. Wendy Young
sure325 Interstate Insurance Group
PORTSMOUTH
New HAMPSHIRE 55 . East Monroe Street
03801-385%6 Chicago, IL 60603
FAX 603-433-3126
603-433-2111 : . i sh
43 NORTH Maix STREET Re: v. Roman Catholic Bishop
SuITE #103 of Manchester, et als (744)
CONCORD

New HAMPSHIRE . .
03301-5089 Re: v. Roman Catholic Bishop

FAXG%?-ZZ”Z;*-ESSS of Manchester and Gordan MacRae (743)
LA LAV ES 1
Interstate Claim No. _

. .

v. Roman Catholic Bishop
of Manchester and Gordan MacRae (742)

Re:

v. Roman Catholic Bishop
of Manchester, Gordan MacRae and Father

Boucher (746)
Interstate Claim No. _
Lord Bigsell & Brooklfil_e_l“_o—'-

Dear Ms. Sugayan and Ms. Young:

s
1]

Qur Motion to w Interlocutory Appeal has been
denied in all three cases. Hence these cases will
go forward to trial. final Motion failed and
hence that case is dismissed. only remedy
now is appeal to the New Hampshire Supreme Court. o

We have received a settlement demand from counsel
in the amount of $600,000. As I

for
understand
companies,

that
I now put you on notice that settlement of
case as well as the other cases may well

this demand will implicate both



be possible within the next several weeks. A structuring
conference i< scheduled in these matters for 9:00 a.m. in
’ County Superior Court on Wednesday,
Well before that time I would like to
ta to- €acnh of you concerning an evaluation of these
cases and your respective companies’ willingness to
contribute to a settlement at this time. '

Very truly yours,

Jame\ E. Higgins

. JEH/s1b g ‘~
R e

Bishop Christian ‘
Father Edward Arsenault
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PRCFESSIONAL

ASSOCATION

ATTORNEYS AT LAW

1000 ELM STREET
P.O. Box 3701
MANCHESTER
NEw HAMPSHIRE
03103-3701

FAX 603-627-8121
603-668-0300

1 HARBOUR PLACE
SurTe 325
PORTSMOUTH
New HAMPSHIRE

" 03801-3856

FAX 603-433-3126
603-433-2111

143 NORTH MAIN STREET
Suite 2103

CONCORD

NEew HAMPSHIRE
03301-5089

FAX 603-224-8899
603-223-2020

September 17, 1856
PERSONAL AND CONFIDENTIAL
ATTORNEY CLIENT PRIVILEGE

Auxiliary Bishop Francis J. Christian
Diocese of Manchester

P.0. Box 310

Manchester, NH 03105-0310

v. Gordon MacRae and

olic Bishop of Manchester

Re:

v. Roman Catholic Bisho
of Manchester and Gordan MacRa
v. Roman Catholic Bishop

Gordan MacRae and Father

l

of Manchest
Bouche

er,

v. Roman Catholic Bishop

of Manchester and Gordan MacRae

Dear Bishop. Christian:

Our Motion to Allow Interlocutory Appeal has
been denied by Judge Conboy. Therefore, this matter
will go forward to trial. She also has once again
affirmed the dismissal of
action, and therefore
is appeal.

only recourse

|

Pursuant to my request, Mark Abramson has

delivered a demand for final settlement of all claims
in d case of $600,000. I could mot
recommend accepting such a demand. Under any
circumstances, such a demand clearly implicates the

next two levels of insurance coverage and I will so
inform our insurers.

(S84



I éc not bpelieve that we are now in a position
to make a counter-proposal without insurance company
approval. The legal fees allocated to
case when added to even a minimal counter-proposal
involve at 1least the next layer of coverage
(Lloyd’s). I assume to settle the matter the Diocese

would be willing to pay the difference between what:

has been billed on this file and the $50,000 cut-off.
We know this will not settle the case and the;efore I
will ascertain what Lloyd’s is willing to pay.

Best regards,

/

James E. Higgins

JEH/slb
cc: Father Edward Arsendult
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